



香港青年工業家獎  
Young Industrialist  
Awards of Hong Kong



傑出工業家獎  
Industrialist  
of the Year Award

**YIAH**  
**IOY**  
**2026**



# 香港青年工業家獎2026

YOUNG INDUSTRIALIST AWARDS OF HONG KONG 2026



## 宗旨·OBJECTIVES

「香港青年工業家獎」為香港工業總會（工總）的年度盛事，於1988年首次舉辦，旨在表彰成就超卓、對香港經濟及社會發展有傑出貢獻的年輕工業家，從而啟發更多青年才俊投身工業，實踐和發揚香港工業追求卓越的精神。

The “Young Industrialist Awards of Hong Kong” has been an annual flagship event of the Federation of Hong Kong Industries (FHKI) since its inception in 1988. It aims to honour outstanding young industrialists with significant achievements and commendable contributions to the economic and social development of Hong Kong, as role model to inspire the next generation and arouse their dedication to industry and pursuit of excellence.

## 參選資格·ELIGIBILITY

候選人須符合下列各項資格：

- (一) 截至2026年5月15日止，年滿21歲又未足46歲（即1980年5月16日或以後出生）；
- (二) 持有香港身份證；
- (三) 服務機構為香港註冊的公司，並主要從事工業。除涉及物品或零件的製造、改造、裝飾、整理、加工、包裝或整形等工序以供銷售的傳統製造業外，新興產業如新能源，及創意產業亦可參選，惟其業務必須包含研究開發、人工智能、專利等技術元素；及
- (四) 經個人或機構提名。

To be eligible, a candidate must be:

1. Aged between 21 and 45 on or before 15 May 2026 (i.e. born on or after 16 May 1980);
2. Holder of Hong Kong Identity Card;
3. Working for a Hong Kong-registered company principally engaging in industrial activities. In addition to traditional manufacturing industries which consist of the manufacture, alteration, ornamentation, finishing, processing, packaging or transformation of articles or parts of articles for sale, emerging industries such as new energy, and creative industries are also eligible to apply, provided that its business incorporates technological elements such as R&D, AI, patents, etc; and
4. Nominated by an individual or an organisation.

## 評審準則·JUDGING CRITERIA

評審委員會將由工總邀請具威望的社會賢達及資深工業家組成，按候選人的成就、遠見、貢獻及誠信挑選得獎人。

The FHKI will form a reputable judging panel comprising prominent public figures and leaders of industry to select awardees based on the achievements, vision, contributions and integrity of candidates.

### 成就 Achievements

所屬企業的營運狀況良好，業績優越。  
Excellent business operations and outstanding achievement.

### 遠見 Vision

具創意及前瞻性思維，準確掌握所屬行業及經濟走勢。  
Innovative, visionary and with a good grasp of economic and industrial development trends.

### 貢獻 Contributions

熱心推動行業發展，積極投入社會服務，願意履行企業社會責任，為香港貢獻一己所長。  
Committed to industry and advancing its progression, dedicated to community service and corporate social responsibility, and contribute to the betterment of Hong Kong.

### 誠信 Integrity

品行端正，誠實可靠，業務操守受同儕認同。  
Honorable and with respectable personal integrity and business ethics.



# 傑出工業家獎2026

INDUSTRIALIST OF THE YEAR AWARD 2026

## 宗旨·OBJECTIVES

表揚一位對香港工業和社會作出重大貢獻的工業家。

To honour an outstanding industrialist who has made significant contributions to Hong Kong's industry and community.

## 參選資格·ELIGIBILITY

不設年齡限制。被提名人必須是從事工業的香港居民。評審委員會成員及主辦機構職員不得提名候選人或被提名參選。

No age limit to the nominees, but the nominee must be Hong Kong residents and actively engaged in industry. Members of the judging panel and employees of the organiser are not eligible to nominate or to be nominated.

## 評審準則·JUDGING CRITERIA

按被提名人的傑出成就及其對香港工業和社會作出的貢獻作評選。

Selection is selected based on nominee's contributions to the Hong Kong industry and community, along with a proven record of achievement.

特別是候選人及其領導的公司在專業領域內取得的成就、對香港工業和社會的影響，及在慈善和企業社會責任等方面的付出。

Especially the outstanding achievements in the professional field and his / her company's contribution to Hong Kong industries, as well as their company's contribution to Hong Kong industries and community, including charity and corporate social responsibility areas.



## 重要日期·IMPORTANT DATES



1 APR 2026

開始提名  
Open for Nominations



15 MAY 2026

截止提名  
Deadline for Nominations



JUL-AUG 2026

評選期  
Judging Period



NOV 2026

頒獎典禮及晚宴  
Award Presentation  
Ceremony and Dinner

## 提名程序·NOMINATION PROCEDURES

### 截止提名日期：

2026年5月15日（星期五）香港時間23時59分

（經網上或電郵方式遞交，時間將以主辦機構伺服器之時間為準；經郵寄方式遞交，日期將以郵戳為準。逾期遞交將不獲受理。）

請填妥提名表格，並由提名人與候選人聯署作實。經填寫的提名表格連同佐證文件及報名費用於提名截止日期前經網上/電郵/郵寄方式呈交工總。

評審委員會成員及主辦機構職員不得提名候選人或被提名參選。

提名人可提名多於一位候選人。每提名一人，請填妥一份提名表格。但每位候選人應只接受一位提名人之提名。倘主辦機構收到多於一份候選人之提名表格，首份呈交至主辦單位的完整提名表格將被認為該候選人的有效提名人。隨後的提名將不予考慮。

### Deadline for Nominations: 15 May 2026 (Friday) HKT 23:59

For application by online system / email, the deadline will be based on the server time of the organiser; for application by post, the postmark date will be regarded as the date of application. Late application will not be accepted.

Each nomination must be submitted in the prescribed form endorsed by both the nominator and the nominee by online system / email / post, together with supporting documents and application fee to the FHKI by the nomination deadline.

Members of the judging panel and employees of the organiser are not eligible to nominate or to be nominated.

Nominators may submit as many nominations as they wish. Separate nomination forms should be used for each nominee.

However, each candidate should only accept nominations from a single nominator. If the organiser receives more than one nomination for the candidate, the first completed nomination form submitted to the organiser will be deemed the candidate's valid nominee. Subsequent nominations will not be considered.

遞交表格後，香港青年工業家獎候選人應於**2026年6月14日**或之前提交下列資料及佐證文件，以供審查：

After submitting the nomination form, each Young Industrialist Awards of Hong Kong nominee should submit the following documents on or before **14 June 2026** for examination:

- 1** 候選人的香港身份證影印本；  
A copy of the nominee's Hong Kong identity card;
  - 2** 公司架構圖以顯示候選人的職級及職務；  
An organisation chart indicating the position and responsibilities of the nominee;
  - 3** 公司簡介及/ 或年報及/ 或認股書；  
Company brochure(s) and / or annual report(s) and / or prospectus;
  - 4** 公司過去三年經審核及綜合的財務報表  
(2023、2024及2025財政年度)；  
Audited and consolidated financial statements for the past three years  
(fiscal year 2023, 2024 & 2025);
  - 5** 佐證文件：  
1) 公司商業登記證副本；  
2) 產品目錄（如有）；  
3) 股東名單（如有）；  
4) 候選人學歷證明之副本；  
5) 候選人過去所得獎項或推薦之證明副本。
- Supporting Documents:  
I) Copy of Business Registration Certificate;  
II) Product catalogue(s) (if any);  
III) List of shareholders (if any);  
IV) Copies of graduation certificate;  
V) Copies of commendations, statements of authority, honours and awards which verify to and substantiate the nominee's achievements or contributions.

傑出工業家獎提名人可於2026年6月14日或之前提交補充資料，如年報、多媒體採訪、新聞報導、自傳及任何其他展示候選人傑出成就的相關佐證文件，以便評審委員會對候選人有更深入的了解，逾期遞交的資料恕不受理。

提名人和候選人提交的資料，將會交由甄選委員會和評審委員會作評選之用。因此，所提供的資料越詳盡，對評審工作越有利。逾期遞交的文件恕不受理。

所有提交的資料將嚴加保密，只供甄選委員會和評審委員會作評選之用，並只在候選人當選後摘取適當部分公布。主辦機構可憑其絕對酌情權修改評選規則和準則。如有任何爭議，香港工業總會保留最終決定權。

Each Industrialist of the Year Award nominator should submit supplementary materials such as annual report, multimedia interview, press article, autobiography and any other pertinent documents showcasing the nominee's significant impact and accomplishment on or before 14 June 2026, to provide the Judging Panel with a more comprehensive understanding of the candidates. Any late submissions will not be considered.

Information submitted by the nominator and nominee will be taken into account by the screening committee and the judging panel when assessing the merits of the nominee. Providing as many details as possible would facilitate the judging process.

All information submitted will be kept strictly confidential except for evaluation by the screening committee and the judging panel. Appropriate information will only be released if an award is granted. The organiser retains all rights to modify the Award's rules and criteria at its sole discretion. In case of any disputes, all decisions made by FHKI shall be regarded as final.



## 報名費用·APPLICATION FEE

香港青年工業家獎2026候選人適用  
Applicable to the nominee of YIAH 2026

每位候選人港幣1,500元

HK\$1,500 per nominee

### 1. 轉數快

### 1. By FPS

快速支付系統識別碼：105-280-127

FPS ID: 105-280-127

### 2. 銀行入帳

### 2. Bank-in

帳戶名稱：香港工業總會

HSBC Account Name: Federation of Hong Kong Industries

帳戶號碼：018-406066-001

Account No.: 018-406066-001

直接存款至香港工業總會帳戶後，請將入數紀錄電郵至yia@fhki.org.hk

Please send the payment record to yia@fhki.org.hk after payment bank-in to FHKI Account.

### 3. 郵寄劃線支票

### 3. Crossed Cheque by Mail

劃線支票抬頭請填寫「香港工業總會」，並於背後註明候選人及提名人公司及姓名，於截止提名日期前郵寄至以下地址：

Crossed Cheque payable to "Federation of Hong Kong Industries"  
Remarks: Please include the company and name of nominee and nominator written on the back, and send to the following address by the nomination deadline:

香港工業總會

Federation of Hong Kong Industries

香港九龍長沙灣長裕街8號億京廣場31樓

31/F, Billion Plaza, 8 Cheung Yue Street, Cheung Sha Wan, Kowloon

會員關係科YIAH & IOY 2026收

Attn: Membership Relations Department - YIAH & IOY 2026



## 評選·JUDGING



評選期  
Judging Period

### 初選

### Preliminary Screening

所有提名會經甄選委員會審查後再推薦予評審委員會考慮。

Screening committee members review all nominations and recommend those that should be considered by the judging panel.

### 決選

### Final Judging

只有甄選委員會推薦之候選人，方能進入決選。

Shortlisted candidates who have been recommended by the screening committee will be invited to attend the final judging.

入圍香港青年工業家獎決選之候選人及入圍傑出工業家獎決選之提名人必須出席決選面談方能取得獲獎資格。主辦機構將電郵通知有關決選面談的安排。

The shortlisted candidates of the Young Industrialist Awards of Hong Kong and the nominators of the shortlisted candidates for the Industrialist of the Year Award must attend the final judging session to be eligible for an award. The organiser will notify the candidates by email regarding the arrangements for the final selection interviews.

## 頒獎·RECOGNITION



頒獎典禮日期  
Award Presentation Ceremony

主辦機構將向得獎者索取進一步資料作宣傳之用。得獎者必須親身出席記者會及頒獎典禮以領受獎項。如未能親身出席上述兩個活動，得獎者將被視作自動放棄獲獎資格。得獎者不可授權代領或補領獎項。

The organiser will obtain further information from the award winner for publicity purposes. The awardee must attend the Press Conference and the Presentation Ceremony in person to be eligible to receive the award. The awardee(s) will be disqualified if he / she is absent from the above-mentioned events. Any authorised third-party is not allowed permitted to receive the award. Requests for receiving the award in occasions events other than the above-those mentioned events above will not be entertained considered.

提名人亦可出席頒獎典禮。得獎者及提名人將分別獲頒贈獎座。

The awardee's nominator may also attend the award presentation ceremony. Trophies will be presented to the winner and his / her nominator respectively at the presentation ceremony.





香港工業總會

**FHKI** Federation of  
Hong Kong Industries

請將提名表格（須於2026年5月15日或之前提交）及有關證明文件（須於2026年6月14日或之前提交）以下列方式遞交：  
Please return the completed nomination form (on or before 15 May 2026) and the supporting documents (on or before 14 June 2026) to:

(1) 網上及電郵 Online & Email Application :

網址 Website : [www.yiah.org](http://www.yiah.org)  
電郵 E-mail : [yia@fhki.org.hk](mailto:yia@fhki.org.hk)

(2) 郵寄 By Post :

香港工業總會  
香港九龍長沙灣長裕街8號億京廣場31樓  
會員關係科 YIAH & IOY 2026 收

Federation of Hong Kong Industries  
31/F, Billion Plaza, 8 Cheung Yue Street,  
Cheung Sha Wan, Kowloon, Hong Kong  
Attn: Membership Relations Department - YIAH & IOY 2026

網上或電郵方式遞交時間將以主辦機構伺服器之時間為準；經郵寄方式遞交，日期將以郵戳為準。逾期遞交將不獲受理。  
For application by online system / email, the deadline will be based on the server time of the organiser; for application by post, the postmark date will be regarded as the date of application. Late application will not be accepted.



詳細資料可瀏覽網頁  
Visit our website for more information

[www.yiah.org](http://www.yiah.org)

查詢  
Enquiry

[yia@fhki.org.hk](mailto:yia@fhki.org.hk)

[Charlotte Chan 2732 3102 / Choco Chan 2732 3120](tel:27323102)